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Lausunto asiakasmaksuista vuodelle 2024 

 

Vammaisneuvosto ei vastusta esitettyjä indeksikorotuksia asiakasmaksuihin, koska ne ovat lakisääteisiä. 
Sen sijaan esitetyille 10 prosentin lisäkorotuksille ei neuvoston mukaan ole lakiperusteista tarvetta.   

Neuvoston jäsenet kritisoivat myös sitä, että Pohjois-Karjalan hyvinvointialue on päättänyt soveltaa 
maksuissaan pääsääntöisesti ylärajoja. Aluevaltuusto voisi päättää myös pienemmistä korotuksista.   

Vammaisneuvoston jäseniä huolestuttaa, miten esitetyt korotukset tulevat vaikuttamaan 
pohjoiskarjalaisten hyvinvointiin ja taloudelliseen tilanteeseen. Korotukset ovat merkittäviä esimerkiksi 
pienituloisille eläkkeen saajille.  

Neuvosto haluaa kiinnittää huomiota myös omaishoitajan vapaan aikaisen hoidon ja erikoissairaanhoidon 
maksujen nousuun. Tällaiset korotukset iskevät heikoimmassa asemassa oleviin väestöryhmiin.  

Lopuksi vammaisneuvoston jäsenet haluavat tuoda esiin, että lausuntopyyntöjen aikataulut ovat jatkuvasti 
liian tiukat, jotta asioiden sisältöihin voisi todella perehtyä ja antaa sen jälkeen perusteellinen lausunto. 
Tähän toivotaan kiinnitettävän paremmin huomiota jatkossa.  


